



Mr David T C Lie, OM, JP

Co-Founder

Rhone Capital

Chairman

Newpower Group

David T.C. Lie, OM, JP comes from a prominent Chinese family and is the eldest grandson of Zhang Xue Ming, mayor of Tianjin in the 1930s. Zhang Xue Ming was brother of the famous young Marshall Zhang Xue Liang (Chang Hsueh Liang), a distinguished figure in modern Chinese history. Mr. Lie graduated from the Chelsea School of Art, England (presently known as University of The Arts, London) in 1979, and then completed his Leadership program at the Harvard Business School. He founded his trading company in 1979, which became Newpower International (Trading) Company Ltd in 1982.

Since the establishment of Newpower, he and his companies have been significantly contributing to China's economic reforms and Hong Kong's prosperity for more than 20 years. Mr. David Lie's business ventures have included investments, trade, consulting services, and Chinese cultural promotion. In 2008, Mr. Lie and Dr. Rafael Hui co-founded Rhone Capital, which focuses its business on financial and real estate investment projects in the Greater China region. Mr. Lie also serves as an independent non-executive director of Herald Holdings Ltd. (SEHK: 00114).

In February 2008, he is invited to be a member of the Task Group on Constitutional Development of the Commission on Strategic Development of the HKSAR. In July 2007, Mr. Lie was invited by the Chief Executive of the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) to become a Panel Convenors cum Member of the Financial Reporting Review Panel. In November 2005, he also served as a member of the Committee on Governance and Political Development of the Commission on Strategic Development of the HKSAR. In that same year, Mr. Lie was also appointed as a member of the Hong Kong SAR Government Public Affairs Forum. In March 2006, Mr. Lie was appointed as a Council Member of the Greater Pearl River Delta Business Council by the Chief Executive of the HKSAR. In April of that same year, he was appointed by the HKSAR government as a member of the Hospital Authority Board. In

late 2003, Mr. Lie was invited to join the Liberal Party of Hong Kong and from 2004 to September 2008, he was elected as a Standing Member of the Central Committee, where his primary responsibility was to assist the Party Leaders as Senior Advisor to liaise with the Central Government. Over the years, Mr. Lie contributed greatly to the steady progress of Hong Kong since its successful handover.

In business, Mr. Lie has been a member of the Hong Kong Committee for Pacific Economic Cooperation (HKCPEC) since the late 1990s. From 2003, Mr. Lie served as the Chairman of the China Committee of the Hong Kong General Chamber of Commerce (HKGCC) and in April 2006 was elected as a General Committee Member of the HKGCC. In 2005, he was elected as the Hong Kong Chair of the Hong Kong Trade Development Council – Hong Kong/France Business Partnership. In February 2009, the title and rank of "Officier de l'Ordre National du Merite" was bestowed upon Mr. Lie in recognition of his contribution to establishing friendly links between France, Hong Kong and China. From 2003-05, he was the North Asia Area Chair of the Young Presidents' Organization. Since 1979, Mr. Lie has been successfully promoting Hong Kong industry and trade with both the Mainland and the international business community.

In 1993, Mr. Lie was elected as a Member of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference and is currently serving his 4th consecutive term. He is also the founding President of the Friends of Wolfson College, Cambridge in Hong Kong. In 2004, Mr. Lie became the Honorary Consul of the Hashemite Kingdom of Jordan in Hong Kong and in 2005 he founded the Cross Straits Youths Exchange Foundation, a platform for social and educational exchanges for young men and women from Mainland China, Hong Kong, Taiwan and Macau. In September 2008, Mr. Lie became a Standing Committee Member of the China Overseas Friendship Association. In January 2009, Mr. Lie was invited by the Association of Former Diplomats of China to become their Special Advisor. In July 2009, Mr. Lie was appointed Vice-Supervisor General of the Hong Kong Association for the Promotion of Peaceful Reunification of China. In September of that same year, Mr. Lie became a General Committee Member of the China Council for the Promotion of Peaceful National Reunification.



李大壯, OM, JP

晉龍資本創辦人
新大中集團執行主席

李大壯太平紳士，是著名愛國將領張學良的侄孫。祖父張學銘三十年代曾任天津市長。李先生 1979 年畢業於英國倫敦修己斯美術學院（現更名為倫敦藝術大學），後在美國哈佛大學商業學院完成進修。1979 年在香港創立“大中”公司，1982 年成立新大中國際（集團）有限公司。初期專於機械生產設備貿易，從八十年代中期開始，陸續投資於製造業、天然資源及高級餐飲服務業。1991 年，為加速自身發展及幫助外國企業解決在大中華地區遇到的困難和挑戰，又成立中國概念（諮詢顧問）有限公司，幫助客戶瞭解中港台的實際狀況，為他們提供融入兩岸三地市場的有效途徑，至今已贏得中外客戶及業內的高度信任。30 年來，為祖國大陸的改革開放和香港的經濟繁榮作出了顯著貢獻。其事業所涉及的領域包括投資、貿易、顧問服務及文化推廣。2008 年，李先生與許仕仁博士共同創立晉龍資本（Rhone Capital），主要策劃、投資大中華地區的金融及地產項目。同時，李先生亦是香港上市公司興利集團有限公司（股份代號：00114）獨立非執行董事及審核委員會成員。

李先生應香港特別行政區行政長官之邀請擔任多項政府公職。2008 年 2 月，獲邀擔任“策略發展委員會政制發展專題小組委員”。2007 年 7 月，李先生亦應邀出任財務匯報檢討委員會召集人兼成員。2005 年 11 月，擔任“策略發展委員會”委員及公共政策論壇成員。2006 年 3 月，又應邀擔任大珠三角商務委員會委員。同年 4 月，出任醫院管理局成員。2003 年，受邀加入香港自由黨，並於 2004 年至 2008 年 9

月擔任中常委。多年來，李先生為香港的順利回歸與社會的穩定發展盡心盡力，作出了應有貢獻。

在商界，李先生於九十年代末擔任“太平洋經濟合作香港委員會”委員，2003-06 年出任香港總商會中國委員會主席，並於 2006 年 4 月當選為香港總商會理事。於 2005 年，又成為香港貿發局“港法貿易夥伴委員會”港方主席。2009 年 2 月，李先生獲頒發“法國國家功績榮譽勳章”，以表彰其在法、中、港經貿友好合作領域所作出的貢獻。2003-05 年，他還出任青年總裁協會北亞區主席。在促進香港工商界與內地和海外的交流合作方面，李先生取得了顯著成效。

1993 年李先生當選第八屆全國政協委員，為當時港區最年輕者，至今已連任四屆。他還是英國劍橋大學沃夫森學院香港校友會創任會長。2004 年，李先生受邀出任約旦希哈姆王國駐香港特區名譽領事。2005 年，他又在港創辦“海峽兩岸青少年交流基金”，為兩岸四地青少年搭建了一座交流平台。2008 年 9 月，李先生當選為中華海外聯誼會常務理事。2009 年 1 月，李先生獲中國前外交官聯誼會之邀請，擔任特邀顧問。同年 7 月，獲邀出任中國和平統一促進會香港總會副監事長，而 9 月亦受邀為中國和平統一促進會理事。